
Milí obyvatelia Krásnej.

Blíži sa čas Vianoc – sviat-
kov pokoja, radosti a lásky. 
Rok, ktorý sa blíži k svojmu 
koncu, bol pre mnohých z nás 
plný povinností, nečakaných 
výziev a často aj rýchleho 
životného tempa. V tejto upo-
náhľanej dobe sa niekedy 
zabúdame zastaviť, nadých-
nuť sa a vychutnať si drobné, 
ale dôležité okamihy života.

Vianoce nám však ponú-

kajú jedinečnú možnosť. Sú 
časom, kedy môžeme na chví-
ľu spomaliť, upokojiť sa a pri-
pomenúť si, čo je v našich živo-
toch skutočne dôležité – rodi-
na, priatelia a vzájomná blíz-
kosť. Je to čas, kedy môžeme 
zabudnúť na roztržky, na kaž-
dodenný zhon a namiesto 
toho venovať čas tým, ktorých 
máme radi. V tomto čarovnom 
období by sme sa mali viac 
usmievať, byť k sebe láskavej-
ší a trpezlivejší.

Rád by som Vás preto 
povzbudil, aby ste si t ieto 
sviatky dopriali pokoj a radost-
né chvíle so svojimi najbližší-
mi. Odložme na chvíľu pracov-
né povinnosti a starosti, vypni-
me televízory a telefóny a 
venujme sa skutočnému osob-
nému kontaktu – rozhovorom, 
spoločným chvíľam a deleniu 
sa o radosť. Niekedy totiž stačí 
tak málo – milé slovo, úsmev či 
pomocná ruka, aby sme okolo 
seba vytvorili atmosféru poho-

dy a lásky.

Prajem Vám, aby ste tieto 
Vianoce prežili v zdraví, pokoji 
a harmónii, obklopení tými, 
ktorých máte najradšej. Nech 
sú plné radost i ,  smiechu, 
lásky a nových krásnych spo-
mienok, ktoré vás budú hriať 
po celý nadchádzajúci rok.

Poko jné a  požehnané 
Vianoce!

 Peter Tomko, Váš starosta

M i e s t n e  n o v i n y  M e s t s k e j  č a s t i  K o š i c e - K r á s n a

Čas Vianoc je sviatkom pokoja, radosti a lásky

Číslo 4

December 2024

Ročník XXII.



ź● Stretnutie so zástupcami 
UHA 

ź● Organizácia cyklotúry k 
sútoku Hornádu a Torysy pri 
príležitosti  Dňa  otcov 

ź● Organizácia podujat ia 
Futbalový turnaj o Pohár sta-
rostu a Memoriál Františka 
Klika a  Súťaže o najlepšiu 
polievku

ź● Prav ide lná  účasť  na 
zasadnutí mestského zastupi-
teľstva 

ź● Organizácia a účasť podu-
jatia Deň Krásnej 

ź● Stretnutie s OZ BELION v 
súvislosti s obnovou židovské-
ho cintorína  

ź● Účasť na ZMOS (Združe-
nie miest a obcí Slovenska) 

ź● Podpora pri organizácii let-
ného tábora

ź● Podpora a pomoc pri orga-
nizáci i  podujat ia Spoznaj 
behom Košice-Krásnu

ź● Účasť na zasadnutí miest-
nej rady a miestneho zastupi-
teľstva 

ź● Pravidelné stretnutia so 
seniormi

ź● RVCV (Regionálne vzde-
lávacie centrum Východ), 
stretnutie primátorov a staros-

tov Východu 

ź● Ukončenie futbalovej sezó-
ny U11 a U13 v Kaštieli 

ź● Účasť na Rade starostov

ź● Účasť na zasadnutí kultúr-
nej komisie a stavebnej komi-
sie MČ

ź● Ško len ie  CO (Civ i lná 
ochrana) okresného úradu

ź● Rokovanie s Prima bankou 
ohľadom poskytnutia terminá-
lu pre kanceláriu prvého kon-
taktu

ź● Otvorenie mariášovej ligy 
Memoriál Jána Hriczišona 
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Okolie škôlky v tomto roku 
prešlo výraznou zmenou, čo si 
vš imo l  takmer  každý . 
Majestátne gaštany, ktoré toto 
miesto strážili viac ako storoč-
nicu, museli byť z dôvodu 
zlého stavu nahradené mladý-
mi nástupcami. Tieto dva nepí-
sané  symbo ly  K rásne j  v 
posledných rokoch spôsobo-

vali už aj pri slabšom veternom 
počasí problémy. Padajúce 
konáre ohrozovali bezpeč-
nosť detí navštevujúcich škôl-
ku, a preto musela škôlka 
konať. Keďže bezpečnosť je 
prvoradá, bol objednaný den-
drologický posudok. Ten nám, 
žiaľ, oznámil smutnú správu, 
k to re j  sme sa  obáva l i . 

Poškodené a choré stromy 
treba vyrúbať! Za tieto vyrúba-
né stromy stanovil okresný 
úrad realizáciu náhradnej 
výsadby 15-tich stromov a 
presne stanovi l  aj  to,  aké 
druhy to majú byť (4 ks čereš-
ňa pílkatá, 2 ks smrek obyčaj-
ný, 2 ks pagaštan pleťový, 3 ks 
sl ivka čerešňoplodá, 1 ks 

pagaštan konský, 3 ks lipa 
malolistá).

Okrem náhradnej výsadby 
pán starosta zakúpil náhradní-
kov a pokračovaťeľov tradície 
tohto miesta, a tak novovysa-
dené dva mladé pagaštany 
konské preberú stráž priesto-
ru a okolia materskej školy.

Jarmila Matisová

Z diára starostu

Majestátne pagaštany pri materskej škole sú minulosťou



Koniec roka je sviatok, 
ktorý sa na celom svete slávi 
najviac. V drvivej väčšine je to 
oslava niečoho, čo končí, a 
niečoho nového, čo začína. 
Ľudia hodnotia a zároveň si 
stanovujú nové ciele, výzvy a 

predsavzatia. U nás na Slo-
vensku je prvý deň v roku 
zároveň oslavou vzniku Slo-
venskej republ iky, ktorá 
vznikla pred 32 rokmi. 

MČ Krásna pre Vás aj 
tento rok pripravila program 

pred kaštieľom, kde sa môže-
te stretnúť a osláviť Silvester s 
priateľmi. 

Tento rok sme si pre Vás 
pripravili novinku a namiesto 
klasického ohňostroja si 
vychutnáte nehlučnú lasero-

vú show. 

Samozrejmosťou budú 
alko aj nealko nápoje za 
dobrovoľný príspevok, ktorý 
bude použitý na podporu 
našej mládeže. 

Na Silvestra Vás čaká laserová show
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Miestny úrad

MČ Krásna Vás týmto 
pozýva na siedmy ročník 
Plesu Krásňanov, ktorý sa 

uskutoční 22. februára 2025 v 
našom kultúrnom dome - v 
reštaurácii Rubín. Bližšie 

informácie o samotnej akcii 
budú uverejnené na stránke 
MČ a facebookovej stránke. 

Tešíme sa na Vás!

Ples Krásňanov

Miestny úrad

Sviatok svätého Mikuláša 
patrí k udalostiam, ktoré sa 
zapisujú do spomienok detí. 
Radosť sa mieša s očakáva-
ním i štipkou strachu. Mest-
ská časť si pripomína svätého 

Mikuláša, ktorý pôsobil ako 
kresťanský biskup v tureckom 
meste Myra v 4. storočí. Bol 
známy svojou štedrosťou a 
zázrakmi. Svätý Mikuláš je 
často vykresľovaný ako 
patrón a ochranca detí.

Aj tento rok navštívil našu 
mestskú časť Mikuláš spolu s 
anjelmi a v kostole sv. Cyrila a 
Metoda ich obdaroval sladký-
mi dobrotami. Deti na oplátku 
potešili Mikuláša básničkou, 
pesničkou či nakresleným 
obrázkom. 

Hlavným zámerom bolo 
potešiť deti a urobiť im radosť 
sladkosťou, aby si svätého 
Mikuláša spájali s pozitívnymi 
emóciami a dobrými skutka-
mi, ktoré sa snažil počas svoj-
ho života robiť.

Mikuláš

Mária Horváthová

Krásňanský klub priateľov 
mariášu na počesť Jána Hri-
czišona, dlhoročného predse-
du krásňanského mariášové-
ho klubu, zorganizoval v sobo-
tu 23. novembra tohto roku 
turnaj Východnej mariášovej 
ligy. Už vysoká účasť – 57 

účastníkov z celého východ-
ného Slovenska – odzrkadľo-
vala, ako si prívrženci tejto hry 
Jana vážili. Súťaž sa uskutoč-
nila v útulných priestoroch 
kaštieľa. Domáce prostredie 
nepomohlo klubu z Krásnej, 
medailové umiestnenia tento-

krát pozbierali mariášisti z 
tímov Cassovia a Snina. Naj-
lepším Krásňanom sa stal 
Jozef Gamrát (viď foto). Krás-

ňanskému mar iášovému 
klubu ďakujeme za výbornú 
organizáciu podujatia.

Memoriál Jána Hriczišona v mariáši

Slávka Kováčová



Tohto roku dostala Mozar-
tova ulica nový šat. Vybudova-
ný nový chodník si priam pýtal 
aj novú cestnú komunikáciu. 
Keďže počas rekonštrukcie 
vyvstala potreba inštalácie 
vodovodnej prípojky súkrom-
ným investorom v tejto lokali-
te, z pochopiteľných dôvodov 
sa naša realizácia trochu 
časovo natiahla. Chvalabohu, 
napriek stiesneným podmien-
kam hlavne v blízkosti signali-
začných zariadení, nenastala 
žiadna významná dopravná 
nehoda, hoci kolíznych situá-
cií bolo dosť. Vzájomná ohľa-
duplnosť tentokrát vyhrala. 
Novovybudované a moderni-
zované komunikác ie  na 
Mozartovej ulici (chodník a 
cesta) tvoria spolu takmer 
1500 m². Po oteplení v priebe-
hu jarného ročného obdobia 
d o k o n č í m e  v o d o r o v n é 
dopravné značenie. Celková 
investícia predstavuje sumu 
spolu cca 93 tis. eur. V tomto 
prípade počítame s refundá-
ciou výdavkov vo výške asi 66 
% z tejto čiastky z fondov EÚ. 
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Verejné osvetlenie

Rok 2024 bol pre Krásnu 
jeden z najúspešnejších 
rokov v histórii. Okrem pravi-
delných investícii do Krásnej 
(komplexná rekonštrukcia 
ihriska na Hore, získanie 
dotácie takmer za 50000 eur, 
následná výstavba a vznik 
nového detského ihriska na 
Pollovej ulici, dokončenie 
rekonštrukcie Domu nádeje a 
jeho okolia, výstavba nového 
chodníka na Mozartovej ulici 
doplneného aj o rekonštruk-
ciu cesty, oprava cesty k 

Hutke a iné) sme získali oce-
nenie od inštitúcie INEKO ako 
najlepšie hospodáriaca MČ v 
Bratislave a v Košiciach. 
Okrem toho náš malý tím 7 
zamestnancov (oproti veľkým 
timom vo veľkých MČ) doká-
zal pripraviť podklady a zapo-
jiť sa do projektov a výziev. Už 
teraz je istých 400 tis. eur, 
ktoré sú určené na výstavbu 
chodníka od IBV Pri jazere k 
Átriu. Po dlhých a náročných 
rokovaniach sa nám podarí 
zlepšiť kvalitu bývania obyva-

teľov v tejto lokalite. Sme radi, 
že po sfunkčnení a prevzatí 
osvetlenia v tejto lokalite 
urobíme ďalší krok k vyššie-
mu štandardu. 

Okrem tohto projektu sme 
na veľmi dobrej ceste získať 
ďalších 2,2 milióna eur na 
výstavbu chodníka na ulici K 
majeru až na Horu, rekon-
štrukciu našej školy, kde sa 
plánuje realizácia  vodozá-
držných opatrení. Tieto pro-
jekty už prešli do užšieho 
výberu a čo nevidieť budú 

schvaľované kooperačnou 
radou, ktorú tvorí 69 subjek-
tov  (22 MČ a 47 obcí z okolia 
Košíc).

Chcem sa p re to  ako 
poslanec a zástupca starostu 
poďakovať všetkým zamest-
nancom na čele s prednos-
tom úradu  Patrikom Ivaniši-
nom za kvalitne odvedenú 
prácu nielen  za tento, ale aj 
za predchádzajúce roky.

Historický rok pre Krásnu

František Klik

Verejné osvetlenieMozartova ulica

Patrik Ivanišin, prednosta

Verejné osvetlenieUlica K Hutke
Každoročne investujeme 

do rozvoja cestnej infraštruk-
túry v mestskej časti. V prie-
behu tohto roka sme zrealizo-
vali výstavbu chodníka na 
Mozartovej ulici a rekonštruk-
ciu cesty na Mozartovej ulici 
(o tom na inom mieste), prí-
stupovú cestu k Domu nádeje 
na Smutnej ulici a chodník na 
cintoríne, dokončili krátky 
chodník s priechodom pre 
chodcov spájajúci ulice Ukra-
jinská a Minská. Poslednou 
i n v e s t í c i o u  d o  c e s t n e j 

infraštruktúry bola úzka, po 
rekonštrukcii 3,5 metra široká 
ulica K Hutke spájajúca Kla-
denskú ulicu s IBV Záhumnie. 
Pred pokládkou dvoch asfal-
tobetónových vrstiev tu došlo 
k odfrézovaniu pôvodnej 
komunikácie do hĺbky 300 
mm a následnej výmene 
podložia a inštalácii cemento-
betónovej stabilizácie. Prilo-
žené foto dokumentuje stav 
pred a po rekonštrukcii.

Patrik Ivanišin, prednosta
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Mestská časť Košice-
Krásna ako dotknutá obec, 
resp. mestská časť v zmysle § 
22 ods. 6 zákona č. 50/1976 
Zb. o územnom plánovaní a 
stavebnom poriadku (staveb-
ný zákon) v znení neskorších 
predpisov, doručila písomné 
stanovisko k návrhu Územ-
noplánovacej dokumentácie 
„Územný plán mesta Košice”. 
Na Mesto Košice sme adreso-
vali viaceré pripomienky k 
predrokovanému návrhu 
územného plánu v územne 
príslušnej časti návrhu. Skrá-
tená verzia:

1.Zadefinovanie drobné-
ho chovu zvierat v Mestskej 
časti Košice-Krásna

Za  úče lom možnos t i 
zachovania drobného chovu 
na dvoroch pri rodinných 
domoch MČ žiada v  regulač-
ných listoch funkčnej plochy 
C.2.1.1 „Plochy bývania v 
rodinných domoch“ do špecifi-
kácie regulačných listov pre 
celú mestskú časť doplniť : 
„Je prípustné umiestňovať 
drobnochov zvierat bez 
škodlivých vplyvov na oko-
lité prostredie (pachy, hluč-
nosť a pod.)“. 

2 .Zmena t rasovania 
obchvatu Mestskej časti 
Košice–Krásna – Regulač-
ný list 40/10/1

Vzhľadom k súčasnému 
stavu verejnoprospešných 
stav ieb -  komunikáci í  v 
dotknutom území, s ohľadom 

na predpokladanú ekonomic-
kú a časovú úsporu pri uspo-
riadaní majetkovo - právnych 
vzťahov k pozemkom pod 
budúcou verejnoprospešnou 
stavbou, MČ navrhuje zme-
niť trasovanie obchvatu 
okolo Mestskej časti Košice 
– Krásna. 

3.Zahrnutie predrokova-
ných zámerov do návrhu 
územného plánu

MČ podporuje a požaduje, 
aby do územného plánu boli 
zahrnuté už riešené a predro-
kované investičné zámery z 
rezervy v súčasnosti záväz-
ného územného plánu zóny, 
so súhlasnými stanoviskami 
MZ a ÚHA Mesta Košice: 

●Urbariát – inovatívne 
technologické rozvojové 

parky a montážne haly s nezá-
vadnou prevádzkou, spraco-
vanie poľnohospodárskych 
rastlinných a živočíšnych 
produktov na pozemkoch pri 
mimoúrovňovej križovatke 
R2. 

● Rímskokatolícka farnosť 
– rehabilitačné zariadenie, 

asistované bývanie a sociálna 
farma na parcele č. 10304/1 
„C“KN.

4.MČ Košice-Krásna 
žiada ponechať definovanie 
základnej regulácie funkč-
ného využitia a priestorové-
ho usporiadania hlavne v už 
stabilizovaných plochách v 
rozsahu  v  súčasnost i 
záväzného územného plánu 
zóny

● Dom služieb Barón 

● Areál ZŠ - Regulatívy v 
areáli školy 

● Návrh záchytného 
parkoviska 

● Doplnenie cyklotrasy 
●  Z m e n a  f u n k č n e j 

plochy pri miestnom cinto-
ríne 

● Doplnenie prípustnej 

funkčnej plochy pri Štrko-
visku

● Zachovanie funkčnej 
plochy na pozemkoch v 
záplavovom území

● Koeficienty zastava-
nosti na Plochách bývania v 
rodinných domoch  

● Vypracovanie územné-
ho plánu zóny v rozvojo-
vých lokalitách

 
Miestny úrad

Verejné osvetleniePripomienkovanie k návrhu „Územný plán mesta Košice“

Mesto Košice predstavilo 
návrh nového územného 
plánu, ktorý mohla pripomien-
kovať aj verejnosť. Jeden z 
návrhov sa týkal práve drob-
nochovu, ktorý mal byť povo-
lený len v určitých častiach 
Košíc, v Krásnej výhradne iba 
v oblasti Rešov Majer.

S návrhom som osobne 
nesúhlasila, a preto ako prvý 
krok som vytvorila anketu na 
FB stránke Košice – Krásna, 
ktorá spustila vlnu emócií. 
Obyvatelia Krásnej sa 520 
hlasmi (87% odpovedajúcich) 
vyjadrili, že s daným návrhom 
nesúhlasia. 

Informovala som miestny 
úrad spoločne s pánom 
Saxom a takisto som náš 
nesúhlas komunikovala pria-

mo s Útvarom hlavného archi-
tekta, ktorý nový územný plán 
vytváral. Na túto tému bola 
spracovaná aj reportáž v 
STVR. Naša mestská časť 

podala medzi inými aj námiet-
ku k drobnochovu a takisto 
námietku podali aj samotní 
obyvatelia vo svojom mene.  

Ďakujem každému, kto sa 

zapoji l  do ankety, podal 
námietku alebo inak k riešeniu 
témy prispel. Aj vďaka tomu, 
že sme sa ozvali, vyzerá, že 
sa nám to podarí presadiť. 
Potvrdilo sa, že ak vám na 
nejakej veci záleží, oplatí sa 
pre to niečo konkrétne spraviť.

Vnímam ponechanie drob-
nochovu ako dôležitú súčasť 
nášho života, ku ktorej sa 
vracia postupne celý svet. 
Nehovoriac o tom, aké sú bio 
vajíčka a mäso drahé. Takisto 
tam vidím veľkú pridanú hod-
notu v manažmente kuchyn-
ského odpadu, pre deti budo-
vanie si vzťahu s prírodou a 
pre seniorov pozitívny vplyv 
na ich duševnú pohodu.

Mária S. Mrázková
(rod.Takáčová)

Verejné osvetlenieObmedzenie drobnochovu prinieslo emócie
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Tri možnosti budúcnosti Krásnej

Na začiatku leta sa roz-
behla iniciatíva dvoch vlád-
nych poslancov Šimka a Sitká-
ra ohľadom rušenia a zlučova-
nia mestských častí. Poslanci 
navrhovali, aby sa toto udialo 
cez návrh v Národnej rade. 
Poslanci absolútne nekomuni-
kovali so samosprávami a 
výsledkom by bolo, že Krásna 
ako historicky najstaršia časť 
súčassných Košíc by prestala 
existovať ako samostatná MČ.

Miestni poslanci, starosta a 
prednosta sa stretli začiatkom 
októbra ohľadom chodu mest-
skej časti a aj ohľadom tejto 

témy. Oboznámili sa taktiež s 
analýzou k osamostatneniu, 
ktorú dali vypracovať právne-
mu zástupcovi. Na stretnutí sa 
rozprávalo o nespokojnosti 
všetkých zúčastnených s 
investíciami mesta do Krásnej. 
Nespokojnosť bola s viacerý-
mi oddeleniami mesta, hlavne 
stavebným úradom a dlhými 
čakacími lehotami, územným 
plánom, ktorý pribrzďuje 
rozvoj Krásnej, a mnoho ďal-
ších vecí. Preto sa na stretnutí 
prijal nasledovný postup. Zria-
denie skupiny občanov, ktorí 
budú okrem poslancov, sta-
rostu a prednostu nápomocní 
pri komunikácii s obyvateľmi. 
Otvorenie témy v médiách. 
Dohodlo sa, že komunikáciu s 
médiami ohľadom osamostat-
nenia budú mať na starosti 
poslanec a zástupca starostu 
Klik a prednosta úradu Ivani-
šin. Zorganizovať stretnutia s 
obyvateľmi, analýza výhod, 

resp. nevýhod osamostatne-
nia, zriadenie stránky, kde sa 
táto téma bude podrobnejšie 
rozoberať.

Ohľadom samostatnosti 
treba uviesť fakt, že osa-
mostatnenie je dlhodobý 
proces, aktuálne s malou 
šancou na úspech podľa nate-
raz platných zákonov. Najhlav-
nejším cieľom tejto iniciatívy 
bolo poukázať na to, že sme 
proti likvidácii historickej 
obce, sme sklamaní z nein-
vestovania mesta do Krás-
nej. Ukázať obyvateľom a 
mestu, že rozpočet Krásnej a 
investície by boli na oveľa 
vyššej úrovni a štandard oby-
vateľov vyšší. Aktuálne má 
veľa obyvateľov pocit, že na 
Mesto Krásna dopláca a je na 
okraji jeho záujmu. Robíme 
všetky kroky, aby sa zistili 
presné čísla a dopady na roz-
počet v prípade osamostatne-
nia. Taktiež sa bude analyzo-

vať názor obyvateľov, či sú 
spokojní s investíciami mesta 
a aký je ich postoj k osa-
mostatneniu. 

Výsledkom predchádzajú-
cich riadkov je to, že sa MČ 
Krásna v budúcnosti môže 
uberať tromi smermi.

● Krásna bude naďalej ako 
MČ súčasťou Košíc

● Osamostatniť sa (vízia 
na dlhé roky)  a byť silnou 
obcou

● Krásna zanikne

 Ako poslanec Krásnej a 
zároveň od narodenia jej oby-
vateľ SOM PROTI ZÁNIKU 
KRÁSNEJ. Preto si myslím, 
že Mestská časť Krásna by sa 
mala uberať buď prvou alebo 
druhou cestou. Záleží hlavne 
na Vás a na výsledkoch 
prieskumu, ktorý sa bude robiť 
v roku 2025. 

František Klik

Krásnu navštívil primátor
P o  š i e s t i c h  r o k o c h 

navštívil primátor Jaroslav 
Polaček našu mestskú časť 
prvýkrát s odpočtom svojej 
práce. Doteraz  sa v našej 
časti pohyboval len na voleb-
ných mítingoch, respektíve 
otváraní projektov. Pri tejto 
príležitosti vydal aj špeciálne 
číslo novín Košice, ktoré bolo 
venované našej mestskej 
časti. Kto nečítal s porozume-
ním, mohol nadobudnúť pocit, 
že projekty, ktoré realizovala a 
vytvorila Mestská časť Krásna 
kvalitnou prácou zamestnan-
cov, poslancov a starostu, boli 
usku točnené len  vďaka 
mestu. Pritom opak bol prav-
dou, všetky projekty okrem 
poslednej stránky, kde bol 
domov sociálnych služieb, 
vznikli výlučne z rozpočtu 
mestskej časti.

Ako nám na stretnutí pri-
mátor prezradil, jeho iniciatíva 
prišla hlavne na základe 
myšlienky osamostatnenia, 
ktorá vznikla z dôvodu nespo-
kojnosti mnohých obyvateľov. 
Namiesto avizovanej jednej 
hodiny trvalo stretnutie tak-
mer dve hodiny. Primátor sa 
snažil vysvetliť, že osamostat-
nením by mestská časť strati-
la. Musel zniesť vlnu kritiky, 
hlavne čo sa týka nekonania 

pri jedinom nezrekonštruova-
nom vstupe do Košíc - Ukra-
jinskej ulici. V tejto veci primá-
tor informoval, že sa pripravu-
je na Ukrajinskú ulicu projek-
tová dokumentácia, ktorá by 
mala byť hotová do ôsmich 
mesiacov a mala by stáť cca 
450 tisíc €. Ostáva nám len 
veriť, pretože pán primátor už 
ohľadom projektovej doku-
mentácie sľub dal, že bude 
hotová do konca roka 2023, a 
doteraz tomu tak nie je. 

Dostali sme prísľub aj ohľa-
dom samotnej rekonštrukcie 
Ukrajinskej ulice, a to v roku 
2027, a rekonštrukciou má 
prejsť aj cestný most. Smelé 
výzvy. Veríme, že realita 
sľubu bude iná ako pri dlhej 
rekonštrukcii Slaneckej. 

Veľká kritika sa zniesla aj 
na zápchy, dôvod ktorých 

viacerí obyvatelia vidia v zle 
nastavenom semafore pri OC 
Važec. Bolo vypočítané, že 
červená na hlavnom ťahu do 
centra svieti 70 sekúnd. Aj keď 
zazneli vyhovorky primátora, 
že to nemôže ovplyvniť, pred-
nosta úradu mu vysvetlil, že 
mesto je objednávateľom 
požiadaviek na priechodnosť 
semaforov. Následne primá-
tor sľúbil spoločné stretnutie 
na dopravnej komisii za účasti 
starostu a nespokojných obča-

nov už začiatkom decembra. 
Pán primátor dostal aj 

otázku o obchvate Košíc 
okolo Krásnej. Aj keď obchvat 
je plánovaný už viac ako 30 
rokov, pán primátor o ňom 
zrejme nevie, pretože jeho 
odpoveď sa týkala R2, ktorú 
stavia Národná diaľničná 
spoločnosť, a k tejto otázke 

tak odpoveď nezaznela. 
Prišla aj výčitka, že čerpanie 
eurofondov a výziev Mestom 
je slabé oproti iným mestám 
na Slovensku. Primátor tvrde-
nie vyvracal a tvrdil opak, že 
čerpanie je vysoké. Neskôr 
pán Polaček vysvetľoval nevý-
hody osamostatnenia sa pre 
Krásnu. Zazneli viaceré argu-
menty z oboch strán. Jedným 
z argumentov primátora bolo, 
že Mesto za dobu desať rokov 
zvýšilo rozpočet MČ takmer 
dvojnásobne, zabudol však 
podotknúť, že aj počet obyva-
teľov stúpol v Krásnej dvojná-
sobne. 

Tomu, aké výhody či nevý-
hody by pre Krásnu malo 
osamostatnenie, sa budeme 
venovať podrobnejšie s pres-
nými údajmi a analýzami v 
nasledujúcom čísle. Prinesie-
me Vám presné čísla investí-
cií Mesta do mestskej časti a 
taktiež presné čísla, v akej 
výške by bol rozpočet, aké 
oddelenia by museli pribudnúť 
a pod. Debata bola zaujíma-
vá, zazneli sľuby hlavne ohľa-
dom najväčšieho problému 
Krásnej - Ukrajinskej - a tak-
tiež prísľub, že o rok sa vidíme 
s primátorom znovu.

František Klik
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Po komplexnej rekon-
štrukcii a prestavbe Domu 
nádeje bolo potrebné revitali-
zovať aj jeho okolie. Predná 
časť bola upravená a doplne-
ná fontánou, kameňmi a zele-

ňou už počas prestavby, a 
preto nám ostalo  zrevitalizo-
vať len bočnú - svahovú časť. 

Keďže sme chceli, aby 
celé okolie Domu nádeje pôso-
bilo kompaktne, rozhodli sme 

sa okolie upraviť v podobnom 
štýle. Priestor bol vystlaný 
geotextíliou, ktorá bude brániť 
rastu buriny, a doplnený rastli-
nami a okrasnými kameňmi 
rovnakého druhu ako v pred-

nej časti.
Ako ste si iste všimli, na 

tejto strane sme vymenili aj 
starý žľab odvodnenia za 
nový, ktorý ohraničuje zrekon-
štruovaný chodník.

Patrik Gordoň 

Okolie Domu nádeje zrevitalizované

Blíži sa čas Vianoc. Je to 
sviatočný čas,  keď si väčšina 
z nás spomenie aj na tých, 
ktorí nám už budú pri štedro-
večernom stole chýbať. Krá-
čame k miestam ich posledné-
ho odpočinku, na ktorých aj 
čas plynie akosi pomalšie. 
Zastavíme sa a v tichu spomí-
name. Sú však aj takí, ktorí 
nemôžu prísť, a pre tých naša 
mestská časť zriadila na svo-
jej stránke virtuálny cintorín, 
kde symbolicky môžu zapáliť 
sviečku. Túto službu všetci 
nájdete na

 https://www.virtualnycin-
torin.sk/cintorin/2726

Nesmieme však zabudnúť 
na to, že spolu s hrobovými 
miestami našich rodičov, sta-
rých rodičov, ba aj prarodičov 
máme aj povinnosti. Koľkí 
vieme, kde ležia naši predko-
via, kde sú ich hroby? Sú to 

hroby mnohokrát opustené, 
spustnuté, schátralé, často 
bez platnej nájomnej zmluvy. 
Aj preto sa naša mestská časť 
rozhodla zviditeľniť tieto hro-
bové miesta.

Milí spoluobčania, skúste 
sa zastaviť pri informačnej 
tabuli na miestnom cintoríne, 
príp. nazrite na stránku mest-
skej časti

https://www.kosicekras-
na.sk/vyzva-k-sucinnosti---
stotoznenie-hrobovych-miest, 
či sa aj niektorí z vašich pred-
kov neocitol na zozname. 
„Výzvy na súčinnosť – sto-
tožnenie hrobových miest“ 
hrobových miest bez nájom-
cu. Ak si myslíte, že je to Váš 
príbuzný, blízky, či už podľa 
mena, uvedeného dátumu 
narodenia, či úmrtia a viete 
preukázať príbuzenský vzťah, 
kontaktujte našu mestskú 

časť a spolu to dáme do 
poriadku. V opačnom prípade 
pri nestotožnení hrobového 
miesta dňom 1. januára 2025 
začne plynúť trojročná lehota, 
po uplynutí ktorej bude hrobo-
vé miesto z titulu neznámeho 
nájomcu zrušené.Zvláštnou 
kapitolou sú aj tie hrobové 
miesta, kde uplynula uhrade-
ná doba nájmu a nájomné na 
ďalšie obdobie nie je uhrade-
né. V týchto prípadoch nám 
vyplýva povinnosť v zmysle 
platných predpisov „VZN č. 
1/2024 Prevádzkový poriadok 
pohrebiska Mestskej časti 
Košice – Krásna“ vypoveda-
nie nájomnej zmluvy po pred-
chádzajúcom upozornení na 
túto skutočnosť. Následne 
dôjde k zrušeniu hrobového 
miesta podľa platných postu-
pov.

Všetky t ieto dostupné 

informácie nájdete tak na 
stránke

https://www.kosicekras-
na.sk/zoznam-dlznikov, ako aj 
na informačnej tabuli na 
miestnom cintoríne.

Preto Vás žiadame, skúste 
si skontrolovať zverejnené 
zoznamy, či ste sa aj vy nestali 
nedopatrením nájomcom s 
neuhradeným nájomným a 
spolu skúsme zmeniť tieto 
nezrovnalosti. Nech sa na 
Vašich predkov nezabudne, 
lebo ako sa hovorí: „Človek 
žije dovtedy, kým žije v spo-
mienkach”.

Záverom želáme všetkým 
pokojné sviatky prežité aj 
spomienkami na našich blíz-
kych, ktorí stále žijú v našich 
myšlienkach a srdciach.

Gabriela Šimonovičová

Nezaplatené hrobové miesta

Firma Radixon s.r.o. na Opátskej ulici hľadá zručnú upratovačku na 4 
hodiny, 4-krát do týždňa, ktorá by sa postarala o čistotu firemnej 

budovy, aby vždy bolo všetko čisté. Vítaná je aj zručná dôchodkyňa, 
ktorá sa cíti ešte vitálne.

Záujemkyne, volajte prosím na telefónne číslo 0907 959 816.

https://www.virtualnycintorin.sk/cintorin/2726
https://www.virtualnycintorin.sk/cintorin/2726
https://www.kosicekrasna.sk/vyzva-k-sucinnosti---stotoznenie-hrobovych-miest
https://www.kosicekrasna.sk/vyzva-k-sucinnosti---stotoznenie-hrobovych-miest
https://www.kosicekrasna.sk/vyzva-k-sucinnosti---stotoznenie-hrobovych-miest
https://www.kosicekrasna.sk/zoznam-dlznikov
https://www.kosicekrasna.sk/zoznam-dlznikov


V predvianočnom čase 
sme všetci nie raz uponáhľaní 
zo zháňania sa za darčekmi, 
nákupmi, výzdobami, nie raz 
chceme mať všetko pod kon-
trolou a v konečnom dôseldku 
prídeme na to, že sa stále len 
ponáhľame. Nastanú Vianoce 
a po dvoch dňoch skonštatu-
jeme - už je po sviatkoch! Tak 
ako to, že sú to najkrajšie dni v 
roku? 

Adventný čas vrcholí v 
naplnení očakávania narode-
nia Božieho Syna na Vianoce. 
Hovorí sa, že Vianoce sú 
najkrajšími sviatkami roka. 
Prečo? Platí to?

L(l)áska, ktorá prichádza 
do našich príbytkov v podobe 
malého dieťaťa Ježiša, bude 
cez nás prichádzať do našich 

rodín a vzťahov medzi nami 
navzájom, vtedy budú Viano-
ce naozaj najkrajšími, lebo 
budú o dare hodnôt, ktoré sa 
nedajú kúpiť, zabaliť či upiecť, 
ale ktoré sme pozvaní žiť a 
životom prinášať!

Milí čitatelia, podstata a 
krása Vianoc nespočíva v 
tom, čo všetko máme pod 
vianočným stromčekom, ako 
krásne máme vyzdobené 
svoje príbytky, ani v tom, 
koľko toho máme napečené. 
Ale podstatu Vianoc nádherne 
vyjadruje myšlienka, ktorá sa 
nám už možno zdá staromód-
na, no predsa je vždy aktuálna 
a nesie v sebe veľkú pravdu: 
„Podstatou Vianoc sú Vianoce 
v srdci!“

Prajem nám, aby nastáva-
júci čas Vianoc bol najmä 
časom bohatým na úprimnú 
lásku, porozumenie i prajnosť 
medzi nami navzájom! A 
potom určite to bude aj čas 
najkrajší či najštedrejší, lebo 
nám prinesie to najcennejšie, 
čo prináša sám Ježiš Kristus - 
LÁSKU a POKOJ do života.

Všetkým Vám vyprosujem 

milostiplné, pokojom, rados-
ťou a láskou naplnené sviatky 
Pánovho narodenia a požeh-
naný nový rok 2025!
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Vianoce v srdci

František Sokyra,
kaplán

Šport, kultúra, ocenenie

Alžbeta Bugošová

Rada seniorov mesta Koši-
ce zorganizovala 17. septem-
bra 2024 v Športovom areáli 
Alejová v Košiciach Jesennú 
olympiádu seniorov pre 24 
družstiev seniorov, ktorí súťa-
žili v piatich športových dis-
ciplínach. Medzi súťažiacimi 
košickými seniormi boli dve 
päťčlenné družstvá z Klubu 
seniorov Krásna. Najúspeš-
nejšou bola Jolana Štefková, 
ktorá vybojovala pre náš klub 
3. miesto v disciplíne Kop 
loptou do brány. 

Samospráva Klubu senio-
rov Krásna organizovala 18. 
septembra 2024 pre svojich 
členov Športové posedenie 
pri hudbe s gulášom v altán-
ku za Miestnym úradom v 
Krásnej okorenené športovými 
súťažami. V disciplíne kop 
lopty do brány súťažili osobit-
ne ženy a muži, pri hode loptič-
kou na kruhový cieľ súťažili 
spoločne. Traja najúspešnejší 
v každej disciplíne boli odme-
není sladkosťou. Hudbou 
Ondrej Kažimír spríjemnil 
atmosféru počas ochutnávky 
guľáša, ktorý uvarili v Bistre 
Včielka. 

Pekná slnečná sobota 21. 
septembra 2024 ponúkla 10 
seniorom kultúrny zážitok 
počas akcie k príležitostí 330. 
výročia Kráľovskej svadby 
Rákociho, ktorú usporiadalo 
Východoslovenské múzeum v 
Košiciach. 

Desiati seniori počas troj-
dňového výletu v Tatrách sa 
na potulkách stretli s markizác-
kym moderátorom z Vysokých 
Tatier Jankom Tribulom. Prí-
jemný pocit osvieženia v 
chladnom novembrovom dni si 

užili v najväčšom hotelovom 
bazéne v Grand hoteli Belle-
vue vo Vysokých Tatrách. 
Primátor mesta Košice Jaro-
slav Polaček v spolupráci s 
Radou seniorov mesta Košice 
n. o. pripravili 14. októbra 2024 
v Spoločenskom pavilóne v 
Košiciach pre vyše 400 košic-
kých  sen io rov  hudobný 
galaprogram pod názvom 
Vaša opereta Gala k príleži-
tosti októbra - mesiaca úcty k 
starším. O úžasný hudobný 
zážitok sa postarali žiačky z 
Tanečnej školy Jozefa Adamo-

viča z Košíc a orchester z 
Budapešti - Dunakeszi Szim-
fonikus. 

Veľkosť Kultúrneho domu v 
Krásnej umožnila Rade senio-
rov mesta Košice n. o. usporia-
dať 17. októbra 2024 Súťažnú 
prehliadku masiek a klobú-
kov pre košických seniorov. 
Prehliadky historických klobú-
kov sa z nášho klubu zúčastnili 
Jolana Štefková a Mária 
Loshi a prehliadky masiek 

Anna Herrgottová ako sestrič-
ka. Päť najkrajších klobúkov a 
masiek bolo ohodnotených 
diplomom. Diplomy získali 
Vincent Herrgott za masku 
čerta a Alžbeta Bugošová za 
masku čarodejnice. Občer-
stvenie pre 260 seniorov 
zabezpečil tím reštaurácie 
Rubín a o tanečnú zábavu sa 
postarala hudobná skupina 
Echo–band Krásna.

Rada seniorov mesta Koši-
ce n. o. každý rok oceňuje za 
aktívnu prácu seniorské kluby, 
hudobné skupiny, tanečné 

skupiny a jednotlivcov. Za 
dlhoročnú aktívnu prácu v 
Klube seniorov Krásna boli 
ocenení naši seniori Bernade-
ta Fedorová a Mgr. Ladislav 
Matoušek titulom SENIOR – 
veterán 2024. Náš Klub senio-
rov Krásna za svoju činnosť 
získal už štvrtý titul Klub roka 
2024. 

Ľudová spevácka senior-
ská skupina Siplacké senior-
ky sa pravidelne zúčastňuje 

prehliadky skupín - Senior-
skej hviezdy. Za aktívnu čin-
nosť získali po tretíkrát titul 
Skupina roka 2024 v zložení 
Paulína Grácová, Bernadeta 
Fedorová, Mária Hegedűšo-
vá a Marta Hegedűšová. 
Spievali ľudové piesne v abov-
skom nárečí, na akordeóne ich 
doprevádzal Adam Papuga. 

V jesenných mesiacoch 
aktívni  seniori  hrajú raz 
týždenne bowling v Obchod-
nom centre Idea –Tesco. Na 
pozvanie primátora mesta 
Košíc majú košickí seniori do 

konca decembra k dispozícii 
Národné tréningové centrum 
pre tenis a bedminton, kde aj 
naši členovia hrajú dvakrát do 
týždňa bedminton. 

Okrem športu si na svoje 
prídu aj milovníci strieborného 
p látna,  k tor í  prav ide lne 
navštevujú Kino Úsmev v 
Košiciach, kde si môžu pozrieť 
české a slovenské filmové 
novinky.
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Pri tejto príležitosti prajem 
za všetky naše deti, všetkých 
zamestnancov i v mene svo-
jom krásne, pokojné a v zdraví 

prežité blížiace sa vianočné 
sviatky a do nového roka 2025 
vstúpme všetci tou správnou 
nohou.

V rámci krúžkovej činnosti 
majú všetky deti možnosť 
navštevovať ponúkané krúž-
ky, a to Tanečníček na rozvoj 
pohybových zručnost í  a 
Anglické aktivity v réžii certi-
fikovaných lektorov anglické-
ho jazyka. V mesiaci novem-
ber sme už stihli absolvovať 
korčuliarsky kurz, kde boli 
naše deti veľmi šikovné a 
odvážne, Šarkaniádu v škol-
skej záhrade i Deň plný vita-
mínov a Deň jabĺčka. Opäť 
máme naplánovaných množ-
stvo zaujímavých aktivít, podu-
jatí a atrakcií. Veríme, že vyča-
ria našim deťom úsmev na 
tvári a radosť v očkách. K 
dnešnému dňu sme už spo-
ločne absolvovali viacero 
divadelných predstavení, 

okrem iných za všetky spome-
n iem návš tevu  divadla 
Romathan, ktoré nám ponúk-
lo okrem poučnej rozprávočky 

možnosť spoznať hudobné 
nástroje, ktorých tóny zneli 
široko-ďaleko a zanechali v 
nás krásny umelecký zážitok. 
Aj tento školský rok sme Deň 
materských škôl oslávili 
tvorivou prácou s prírodnina-
mi a realizáciou výstavy krás-

ne vyrezávaných tekvíc. 
Samozrejme nás ani tento rok 
neobíde návšteva Mikuláša a 
jeho sprievodu. Keďže sa 

pomaly blížia vianočné sviat-
ky, tak sa už spoločne veľmi 
tešíme na tradične realizova-
nú Vianočnú besiedku v 
Kultúrnom dome, kde máme 
pripravený darček  v podobe 
vianočného kultúrneho pro-
gramu. 

Po letných prázdninách 
plných zážitkov, oddychu, 
relaxu a načerparania nových 
síl nám na dvere zaklopal 
nový školský rok 2024/2025. 
Privítali sme ho s maximálne 
naplnenou kapacitou tried. 
Trieda 3-4 ročných detí nesie 
názov Slniečka. Triedu 4-5 
ročných detí nazývame Žab-
ky. Najstarších predškolákov - 
5-6 ročné deti - charakterizuje 
usilovná Včielka.

Renáta Bačová,
riaditeľka MŠ pod gaštanmi

Po prázdninách opäť začíname

Základná škola získala projekt

Keďže máme radi výzvy a 
radi sa niečo nové učíme, z 
projektu sme zakúpili aj sieť a 
lopty na nie úplne tradičný 
šport, s ktorým sa postupne 
všetci oboznamujeme. India-
ca patrí medzi kolektívne 
zábavné športy, pri ktorej sa 
hrá cez sieť s loptou s pierka-

mi. Za posledné týždne si 
našla medzi žiakmi svojich 
priaznivcov a dokonca už 
máme za sebou aj prvé zápa-
sy, ktoré nám ukazujú budú-
cich šampiónov školy v tomto 
netradičnom športe.

Náš školský dvor a telo-
cvičňa opäť ožívajú. Vďaka 
grantovému programu Fond 

zdravia mesta Košice sa nám 
podarilo zakúpiť nové náčinie 
na rozvoj pohybových aktivít.
Určite potešíme všetkých 
futbalistov našej školy novými 
bránkami. A ešte vo väčšej 
miere potešíme všetkých 
nadšencov stolného tenisu, 
ktorí nás už dlhšie prosili o 
pingpongový stôl na školskom 

dvore.

V zdravom tele zdravý 
duch v školskom prostredí.

Projekt bol realizovaný s 
finančnou podporou Fondu 
zdravia mesta Košice, nein-
vestičného fondu a Mesta 
Košice.

Juraj Kardoš

Vylepšili sme osvetlenie
Dlhšiu dobu bolo osvetle-

nie našej telocvične nedosta-
točné. Viac ako 30-ročné 
osvetlenie znamenalo osvet-
ľovať te locvičňu formou 
zastaralých lámp s obrovskou 
spotrebou. Problémom nebo-
la len vysoká spotreba a 
nedostatočná svietivosť, ale 
postupne stále ťažšia výme-
na žiaroviek z dôvodu ich 
nedostatku na trhu. Keďže 
tento rok bude telocvičňa 

slúžiť aj ako tréningové cen-
trum pre mládež kategórií 
U11, U13 a U15 nášho klubu 
FK Krásna, bola potrebná ich 
rekonštrukcia. Mestská časť 
zabezpečila kvalitné svietidlá 
a v októbri prebehla ich výme-
na. Výsledkom je trojnásobná 
svietivosť, rovnomerné rozlo-
ženie osvetlenia pri polovič-
nej spotrebe.

Patrik Ivanišin, prednosta



Najmladší futbalisti a fut-
balistky nášho klubu v kategó-
rii U11 majú za sebou veľmi 
úspešnú jesennú časť. V 
súťaži prípraviek nebýva 
zvykom, že najúspešnejší tím 
z minulej sezóny bude dikto-
vať tempo aj v tej nasledujú-
cej. Naši chlapci a dievčatá 
však prekonávajú všetky 
očakávania a okrem rapídne-

ho napredovania po hernej 
stránke, darí sa im dosahovať 
aj úspešné výsledky v ligovej 
súťaži. Po prehratom zápase 
hneď v úvodnom kole v ďal-
šom priebehu súťaže už pre-
možiteľa nenašli. S rovnakým 
počtom dosiahnutých bodov 
ako vedúce TJ Ploské zimujú 
na druhom mieste. V jarnej 
časti je cieľom poskočiť ešte o 

jedno miesto a obhájiť víťaz-
stvo z minulej sezóny. Vďaka 
spolupráci s trénermi našich 
tímov v starších vekových 
kategóriách U13 a U15 sa 
najlepší prípravkári už teraz 
zapájajú do tréningového 
procesu a prípravných zápa-
sov so staršími futbalistami. 
Nazbierané skúsenosti budú 
môcť využiť v jarnej časti v 

zápasoch prípravky U11 
alebo už počas halových 
turnajov v Čani (27. decembra 
kategória U9 a 28. decembra 
kategória U11) a Rožňave 
(25. januára kategória U11). 
Počas zimných mesiacov 
trénujeme pod vynoveným 
osvetlením v telocvični každý 
pondelok a štvrtok od 15:30. 
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Marek Beregsászi,
tréner U11

Deti  na sebe pracujú

Úžasné výsledky nášho klubu na Majstrovstvách 
Slovenska v Brannom viacboji kynológov 2024

Sobota 28. septembra 
2024 bola prenáš klub mimo-
r iadne úspešným dňom, 
keďže sme sa zúčastnili Maj-
strovstiev Slovenska v Bran-
nom viacboji kynológov. Súťaž 
privítala 40 tímov z rôznych 
častí Slovenska, ktoré si zme-
rali sily v ôsmich súťažných 
kategóriách. Preteky prebie-
hali v areáli klubu KK Rona a 
jeho priľahlom okolí, pričom 
pestré zastúpenie plemien 
ukázalo, že kynológia má na 
Slovensku stále silné miesto. 
Trať bola navrhnutá s dôrazom 
napreverenie fyzickej a kon-
dičnej pripravenosti tímov, 
pozostávajúcich z  pretekárov 
a ich psích parťákov. Nástrahy 
trate dokázali preveriť vytrva-
losť súťažiacich – obzvlášť 
náročná bola kategória dospe-
lých, kde účastníci museli 
brodiť rieku Hornád. Tento 
moment  na záverečnom 
úseku trate pripravil mnohým-
pretekárom aj ich štvornohým 
spoločníkom výzvu, ktorá im 
odobrala značnú časť energie, 

no i napriek tomu všetci súťa-
žiaci dobehli do cieľa bez zra-
není a predviedli skvelé výko-
ny. Atmosféra počas celého 
dňa bola plná nadšenia, súťa-
živého ducha a vzájomnej 
podpory. Aj počasie prialo 
takmer až dokonca pretekov. 
Záverečné disciplíny, najmä 
aport a obrana, však už pre-
biehali v daždi, čo niektorým 
psom výkon sťažilo, no i 
napriek tomu všetky tímy pre-
teky dokončili s obdivuhodný-
mi výsledkami. Celé preteky 
posudzoval pán rozhodca 
Miloš Gotzmann, ktorému 
patrí poďakovanie za korektné 
posudzovanie a celkový prí-
stup k pretekom a tímom. S 
hrdosťou oznamujeme, že 
naši členovia nielenže úžasne 
reprezentovali náš klub, ale 
dosiahli aj výnimočné výsled-
ky. Na základe získaných 
bodov sa vyhodnotili prvé tri 
miesta v jednotlivých kategóri-
ách, pričom boli udelené aj 
Tituly MSR – Majster, Vicemaj-
ster I,Vicemajster II v súlade s 

usmernením o udeľovaní 
titulov. Výsledky našich členo-
v: Titul Majster Slovenska si 
v tomto náročnom zápolení 
zaslúžene vybojovali: Patrik 
Poruban so svojou sučkou 
Molly,   Miroslav Petru so psom 
Hakim. Titul I. Vicemajster 
Slovenska: Danka Lepková s 
Guccim, Ivana Moravská s 
Ruby. Srdečne gratulujeme!-
Naše uznanie patrí aj pánovi 
Jozefovi Porubanovi st., ktorý 
svojou prácou v chovateľskej 
stanici spod Mazlova stál pri 
úspechu viacerých našich 
psov. Jeho odchov – Molly, 
Hakim a Ruby – ukazuje, aké 
dôležité je mať správny 
základ. Jeho oddanosť kvalite 
chovu a jeho prístup k výcviku 
nás všetkých motivuje. Gratu-
lujeme k tomuto krásnemu 
úspechu! Súčasťou každého 
úspechu sú aj tí, ktorí stoja v 
pozadí a pomáhajú nám zlep-
šovať podmienky pre tréning a 
súťaže. Srdečne ďakujeme 
našim sponzorom, ktorí svojou 
podporou pomáhajú zlepšovať 

kvalitu tréningov a podporujú 
náš klub. Vďaka vám môžeme 
pripravovať podujatia na vyso-
kej úrovni. Mestská časť Koši-
ce-Krásna, ZŠKSR, Panakei, 
BaustavCorporation s.r.o., 
Pegra, Domäsko. Na záver by 
sme radi poďakovali všetkým, 
ktorí prispeli k tomu, že naše 
zastúpenie na majstrovstvách-
Slovenska v Brannom viacboji 
kynológov bolo úspešné. Ďaku-
jeme  pánovi rozhodcovi Milo-
šovi Gotzmannovi za korektné 
posúdenie, našim pretekárom 
a ich psíkom, rodinám, ktoré 
ich podporujú, a všetkým pria-
teľom klubu. Vďaka vašej práci 
a vášni môžeme pokračovať v 
budovaní komunity, kde kyno-
lógia nie je len športom, ale 
životným štýlom. Spoločne sa 
tešíme na ďalšie súťaže a 
veríme, že aj naďalej budeme 
dosahovať skvelé výsledky, 
ktoré budú prinášať radosť 
našim členom, sponzorom aj 
celej kynologickej komunite!

Výbor KK Rona
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Zimná príprava a budú-
ce plány. Záver jesene sme 
využili na dva prípravné zápa-
sy proti FK Junior Šaca a 
Slávii TU KE. V týchto stret-

nutiach dostali priestor mlad-
ší hráči, ktorí budúci rok 
posilnia U15. Celkovo som s 
jesennou časťou spokojný. 
Prístup hráčov k tréningom, 
zápasom a ich správanie na 
ih r i sku bo l i  výborné .  S 
kádrom poskladaným pre-
važne z ročníkov 2011, 2012 
a 2013 dokážeme byť konku-
rencieschopní aj voči druž-

stvám, kde dominujú starší 
hráči ročníka 2010. Zimná 
príprava sa začala už v 
novembri na umelej tráve a 
postupne sa presúvame do 
telocvične, kde sa budeme 
pripravovať na halové turna-
je. Verím, že tento tím má 
pred sebou veľký potenciál a 
čaka jú nás ešte mnohé 
úspechy.

Jesenný vrchol a výzvy. 
V októbri sme museli čeliť 
častým zmenám v zostave 
pre zranenia a choroby. Náš 
brankár Lukáš Sárosi sa 
predstavil na pozícii stopéra 
a do brány nastúpil Tomáš 
Bárány. Zápas proti Ťaha-
novciam sme zvládli jedno-
značne 6:0, pričom šancu 
dostala aj kapitánka U11. 
Proti Malej Ide sme kontrolo-

val i hru, no efekt iv i ta v 
zakončení nás opäť potrápi-
la. Výhra 3:1 nás však posu-
nula na druhú priečku tabuľ-
ky. V poslednom kole nás 
čakal líder z Budimíra, ktorý 
dominoval v celej súťaži. 
Rozhodli sme sa nehrať 
defenzívne, ale prezentovať 
sa našou hrou založenou na 
kombinačnej hre a krátkych 

prihrávkach. Napriek bojov-
nému výkonu nás fyzicky 
zdatný súper porazil 7:0. 
Napriek výsledku som bol na 
družstvo hrdý. Chýbali nám 
skúsenosti a vyspelosť, ale 
ukázali sme odhodlanie a 
herný pokrok.

Remíza u majstra. Naj-
náročnejší zápas jesene nás 
čakal na pôde úradujúceho 
majstra z Kechneca. Ten 
disponuje si lným tímom, 
doplneným hráčmi z vyšších 
súťaží. Napriek početným 
absenciám kvôli zraneniam 
a ochoreniam sme predviedli 
neuveriteľnú bojovnosť a 
takticky vyspelý výkon. Remí-
za 1:1 bola zaslúžená a 
dokonca sme boli blízko k 
víťazstvu. Tento zápas bol 
dôkazom, že tím sa dokáže 
rýchlo adaptovať a čerpať 
maximum zo svojej prípravy.

Spanilá jazda začala 
doma. Po dvojtýždňovej 
prestávke sme doma porazili 
Ploské 3:1 v zápase, kde 
sme dominovali. Nasledova-
la výhra 5:1 na ihrisku Geče, 
hoci skóre mohlo byť ešte 
výraznejšie, ak by sme boli 
efektívnejší v zakončení. 
Proti Sokoľanom sme doma 
zvíťazili 4:2, no opäť sa pre-
javila naša slabá efektivita v 
koncovke.

Prvý ligový test. Sezónu 
sme odštartovali l igovým 
zápasom na pôde Medzeva, 
no kvôli dovolenkám sme 
nastúpili s oklieštenou zosta-
vou. Prehra 1:5 nám poskytla 
dôležité poznatky o tom, na 
čom musíme v tréningovom 
procese pracovať. Množstvo 
hráčov si stále zvykalo na 
“ jedenástkový” futbal po 
prechode z U13 (formát 7+1) 
a hľadali si svoje nové pozí-
cie na ihrisku.

N a š a n o v o v z n i k n u t á 
kategória starších žiakov 
( U 1 5 )  s a  v  s e z ó n e 
2024/2025 zaradila do IV. 
ligy OBFZ Košice-okolie. 
Trén ingový proces sme 
odštartovali koncom júla, 
pričom sme spájali tréningo-
vé jednotky s kategóriou 
U13. Na príprave a tvorbe 
tréningového programu som 
úzko spolupracoval s tréne-
rom Matúšom Gordoňom. 
Začiatok prípravy bol zame-
raný na kondičnú stránku, 
keďže naše družstvo je naj-
mladšie v celej súťaži a muse-
lo sa pripraviť na náročnejšie 
fyzické zaťaženie. Postupne 
sme zaradili aj technicko-
taktickú prípravu, aby sme 
sa čo najlepšie adaptovali na 
súťažné zápasy. V auguste 
sme odohrali prípravné stret-
nutia proti Zemplínskej Tepli-
ci a Slávii TU Košice, kde 
sme začali formovať herný 
štýl a skladbu tímu.

U15: Futbalová jeseň plná výziev

Mário Petraššovitš,
 tréner U15



Veľmi sme sa tešili z úspe-
chu a spokojné bolo aj vede-
nie. Predĺžili mi zmluvu a ostal 
som s touto kategóriou aj na 
MS 20. Prišiel však Covid. MS 
20-ročných v roku 2020 vo 
Švajčiarsku sa zrušili. Covid 
však pokračoval a zrušili sa aj 
ďalšie MS.

Aké boli ohlasy?

Áno. Išli sme na majstrov-
stvá sveta 18-ročných do 
Kanady, kde sú iné ihriská, 
pretože sú užšie. Začiatok 
turnaja sme nezachyt i l i , 
dostali sme výprasky od 
Česka či Kanady, ale postup-
ne si chlapci zvykli na rozmery 
ihriska a kvalitu súperov. 
Posledný zápas sme nako-
niec hrali o medaily. V tomto 
zápase sme porazili silné USA 
1:0 a získali bronzové medai-
ly.

Pre  nováč ika  veľká 
výzva.

Bolo to v roku 2018, keď v 
reprezentácii vypadol tréner a 
keďže ja som už bol odskúša-
ný, dostal som ponuku viesť 
reprezentáciu 18-ročných ako 
jeden z dvoch hlavných tréne-

rov.

Kedy nastal zlom a stal si 
sa ako tréner stálou súčas-
ťou reprezentácie?

V roku 2014 ma prvýkrát 
oslovili trénovať deti v Koši-
ciach, kategóriu tak od 14 
rokov. Táto kategória postup-
ne starla a ja som s nimi ako 
ich tréner postupne prešiel až 
do dospelej kategórie. Medzi-
tým si ma vyskúšali zopárkrát 
v reprezentácii juniorov.

Ako a kedy si začal s 
trénerstvom?

Vyrastal som ako bežný 
chlapec, zaujímali ma rôzne 
športy, asi ako každého chlap-
ca v mojom veku, okrem 
hokejbalu hlavne futbal. Hral 
som za Barcu, neskôr pár 
zápasov aj za VSŽ. Až v 16-
tich rokoch som sa rozhodol 
naplno venovať hokejbalu. 
Hral som najprv mestskú ligu, 
neskôr ligu a extraligu, ale aj 
rôzne medzinárodné turnaje. 

Obrovský úspech a uzna-
nie si vyslúžil Krásňan Marián 
Longauer, ktorý bol vyhlásený 
za trénera roka. V nasledujú-
com rozhovore nám prezradil 
o sebe viac.

Povedz nám niečo zo 
svojej mladosti.

Dve zrušené majstrov-
stvá, ako to pociťovali 
chlapci?

Zväz urobil pre európske 
kluby v roku 2022 Majstrov-
stvá Európy v Česku, kde sme 
vo finále prehrali s Českom 
4:2. Tieto majstrovstvá a 
desiatky ďalších zápasov boli 
hlavne o kvalitnej príprave. 
Vrchol sezóny nás totiž čakal 
na Majstrovstvách sveta v 
kategórii do 23 rokov v Liberci, 

kde som už išiel ako hlavný 
tréner.

Ako prebiehali MS do 23 
rokov v Liberci?

Po ťažkej príprave sme 
mali príjemné problémy a 
starosti. V tejto kategórii totiž 
končí viacero hokejistov, ktorí 
prechádzajú na hokejbal a 
tým pádom zvyšujú konkuren-
ciu. Na úvod sme mali dobrý 
lós. V prvom zápase sme mali 
ľahšieho súpera a vysoko 
sme vyhrali. Ešte v ten deň 
nás čakalo húževnaté Švaj-
čiarsko, ktoré sme zdolali o tri 
góly. Každý deň sme potom 
mali už len jedného súpera. 
Ťažkú Kanadu sme zdolali 
2:1, podržal nás brankár, lebo 
sme mali veľa vylúčených. 
Nasledoval zápas s USA, 
viedli sme, ale USA vyrovnali, 
nakoniec sme strhli vedenie 
na našu stranu a vyhrali 6:3. 
Čakal nás posledný zápas s 
Českom, ktorý nič neriešil, 
pretože bolo jasné, že na 
druhý deň sa s nimi stretneme 
o celkové víťazstvo. Obe 
mužstva sa oťukávali a domá-
ci vyhrali 4:3.

Aké bolo finále?
Finále bolo napínavé, hala 

bola zaplnená, zápas sledo-
valo možno 6-tisíc divákov. 
Diváci videli napínavý zápas, 
ktorý skončil výsledkom 1:1. 
Prvú tretinu boli Česi lepší. Tú 
druhú sme už boli lepší my a 
tretiu sme už mali veľkú pre-
vahu, ktorú sme však nepreta-
vili do víťazného gólu. Prišlo 
predĺženie a ukázalo sa staré 
známe, že lepší nemusí 
vyhrať a vyhrá ten, kto strelí 
gól. Šťastie sa usmialo na 
domácich a my sme získali 
strieborné medaily.

Hokejbal a jeho atraktivi-
ta rastie.

Hokejbal získava na popu-
larite, už je to oveľa masovejší 
šport ako keď som ho hrával 
ja. Finančná podpora je na 
rozdiel od futbalu alebo hoke-
ja vzdialená na míle. Viackrát 
som do toho musel investovať 
aj vlastné zdroje, ale postup-
ne sa to aj v tejto oblasti zlep-
šuje. Tento šport však doslova 
milujem a nie je to o penia-
zoch. 

Čo hovoríš na ocenenie 
tréner roka na Slovensku, 
ktoré si získal?

V prvom rade je to poďa-
kovanie človeku za roky prá-
ce, za propagáciu športu a v 
neposlednom rade aj za 
výsledky. Tie sú však výsled-
kom práce celého mužstva, 
bez dobrých hráčov by tréner 
nedosiahol nič. Je to obrovská 
pocta, ktorú si veľmi vážim, 
lebo na Slovensku je množ-
stvo trénerov v rôznych špor-
toch a ocenenie ma veľmi 
potešilo. Chcem sa v prvom 
rade poďakovať za podporu a 
trpezlivosť mojej manželke a 
celej rodine, pretože tento 
šport vykonávam popri práci a 
zoberie mi veľa z voľného 
času.

Ďakujem za rozhovor a 
prajem veľa športových 
úspechov.

volať Mestskú políciu 159.
Ak je niekde uhynuté zviera,

0800 101 777 (poruchy 
verejného osvetlenia, výtlky, 
nelegálne skládky a pod.)
Asanačná služba:

Bezplatná linka MČ Košice -
Krásna: 

055 / 7952 777 - call centrum,   
055 / 7952 420 - poruchy

0850 111 727 (www. spp.sk)  
Voda (VVS): 

0800 123 332 (www.vse.sk)
Plyn: 

Elektrina:

Koľko nás je?  

Jana  Vargová

Narodilo sa 42 detí a zomrelo 
32 občanov. 

V me s i a c i  d e ce mb e r b o l 
ce lkový počet obyvateľov 
6631. Od začiatku roka sa do 
n a š e j  m e s t s k e j  č a s t i 
prisťahovalo171 obyvateľov.

Dôležité kontakty
a informácie: 

František Klik

Stretnutia v zasadačke
MÚ MČ Krásna Opátska 18 

●Folklórny súbor Krasňanka 
každú stredu od 17:30 do 
20:00

●Pozemkové spoločenstvo 
urbariát Krásna každú stredu 
od 14:00 do 17:00

●Klub seniorov každý utorok 
od 14:30 do 16:30
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